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O všem co se v roce 2021 událo 

v knihovně doplněno čísly a 

hodnocením se dočtete na dalších 

stránkách Zprávy o činnosti knihovny 

za rok 2021, kterou jste právě 

otevřeli. 

 

 

V této budově má sídlo také malšická knihovna. 

http://www.knihovna.malsice.eu/


ÚVOD 

       Rok 2021 se celý nesl v duchu roku předchozího. Nejen pro naši knihovnu, 

ale pro celý svět.  V loňském roce nás zachvátila pandemie COVID-19, která nás 

nechtěla opustit ani v letošním roce. Denně jsme se z médií dozvídali, kolik lidí je 

nakažených, kolik zemřelo a kolik se nechalo očkovat. Učil se celý svět jak s touto 

epidemií přežít. Omezovat kontakty, používání dezinfekce, povinné nošení už ne 

roušek, ale respirátorů, povinné rozestupy, testování a karanténa. To bylo 

prvotní vládní nařízení a doporučení pro obyvatelstvo. Situace byla velmi 

podobná roku předchozímu. Koncem léta se začalo hodně hovořit mezi 

odborníky a politiky o povinném očkování. V Čechách se část populace proti 

povinnému očkování ostře postavila, odmítala jej a přišly i protesty, které byly 

ale oproti západnímu světu mírné.   

      Na sklonku roku 2021 začal na základě vědeckých poznatků ve světě vir 

mutovat ve variantu Omikron a tak nikdo neví, co nás příští rok ještě čeká...  

       Školy byly v prvním pololetí většinou na on-line výuce a tak jsme přišli i o 

pravidelné návštěvy dětí z družiny i ze školky. Tato velice zvláštní doba se 

promítla do počtu nejen příchozích čtenářů, ale i v počtu vypůjčených knih, 

periodik a pořádání akcí pro veřejnost. A to nejen u nás v knihovně.  

Situace kolem pandemie se nezlepšila ani do konce roku 2021, spíše naopak. 

 

 

     Jediné z čeho jsme měli tento rok obrovskou radost bylo to, že naše knihovna 

byla nominována Krajskou knihovnou v Českých Budějovicích na titul Knihovna 

roku 2020, kterou každý rok pořádá Svaz knihovníků a informačních 

pracovníků ČR, pod záštitou ministerstva kultury. 

A jak to dopadlo? Čtěte dál… 



Základní údaje o knihovně 

Název:  Knihovna městyse                             

Zřizovatel: městys Malšice 

Evid. č. knihovny:  4382/2002 

IČO:  00252522 

Adresa:  Malšice 58, 391 75 Malšice 

Tel:  381 277 410 

WEB:  www.knihovnamalsice.eu 

e-mail:  knihovna@malsice.eu 

Počet zaměstnanců:  2 

Plocha pro uživatele:  220 m²  

Otevírací doba:  

 

DEN HODINY 

  PONDĚLÍ ZAVŘENO 

ÚTERÝ 13.00 - 17.00 

STŘEDA 10.00 - 18.00 

ČTVRTEK 13.00 - 16.00 

PÁTEK 10.00 - 14.00 

 

 

 

http://www.knihovnamalsice.eu/
mailto:knihovna@malsice.eu


STATISTIKA NUDA JE, MÁ VŠAK CENNÉ ÚDAJE 

Čtenáři: 

Počet registrovaných čtenářů v roce 2020………………………………..261  

Do 15-ti let……………………………………………………………………………….116 

Ženy…………………………………………………………………………………………174 

Muži…………………………………………………………………………………………..87 

Počet čtenářů nad 80 let………………………………………………………………8 

 Vyřízené žádosti MVS………………………………………………………………….0 

Počet výpůjček knih………………………………………………….…………14.489 

Počet výpůjček periodik………………………………………………………..4.121 

Počet deskových her………………………………………………………………….29 

Z toho prolongací………………………………………………………………….5.210 

Vyřízených rezervací………………………………………………………………….62 

Počet titulů periodik………………………………………………………………….28 

 

Výpůjčky: 

Výpůjčky dospělí – beletrie…………………………………………………….8.496 

Výpůjčky dospělí – naučná………………………………………………………..752 

Výpůjčky mládež – beletrie……………………………………………………….943 

Výpůjčky – HRY…………………………………………………………………………..46 

Výpůjčky mládež – naučná………………………………………………………..131 

Návštěvy na internetu………………………………………………………………….1 

 



 

 

STATISTIKA NUDA JE, MÁ VŠAK CENNÉ ÚDAJE 

 

Stav knihovního fondu k 31.12.2020.…………………………………….11.372 

Přírůstky……………………………………………………………………………………303 

Úbytky – knihy………………………………………………………………………....392 

Stav knihovního fondu k 31.12.2021……………………………………..11.283 

Nákup knih……………………………………………………………………..70.669,- Kč 

Nákup periodik……………………………………………………………….19.202,- Kč  

Pořádání kulturních akcí……………………………………………………………...2 

Vzdělávací akce……………………………………………………………………………8 

Počet účastníků kulturních akcí………………………………………….……..70 

Počet účastníků vzdělávacích akcí……………………………………………196 

 

 

 



KNIHOVNA ROKU 2021 

 

       Jak jsem již v úvodu naznačila, byla naše knihovna nominována na knihovnu 

roku 2021 v kategorii základní knihovna.  

       Hlavní cenu jsme sice nedostali, ale 14.10.2021 jsem převzala v Zrcadlovém 

sále pražského Klementina z rukou ministra kultury pana Lubomíra Zaorálka 

ocenění za Jihočeský kraj v kategorii základní knihovna za výbornou spolupráci 

se základní a mateřskou školou a za rozsáhlou realizaci kulturních akcí a výstav 

v obci. Toto slavnostní shromáždění všech nominovaných knihoven se 

uskutečnilo jako každý rok u příležitosti udělování titulu Knihovna roku, které 

pořádá Svaz knihovníků a informačních pracovníků ČR pod záštitou ministerstva 

kultury.  Na tento titul, jako jedinou jihočeskou knihovnu, nás nominovala 

Krajská knihovna v Českých Budějovicích.  

       V úvodu promluvil herec Saša Rašilov o tom, za jakých podmínek vznikaly 

první knihovny, jejich vývoj staletími až do současnosti, kdy nyní slouží nejen 

jako knihovny, ale také jako kulturní stánky mnoha měst a obcí.  

       Poté měl hlavní proslov ministr kultury pan Lubomír Zaorálek, který ocenil 

fungování knihoven, jejich nezastupitelnost, rozvoj do budoucna a poděkoval 

všem nominovaným knihovníkům za jejich dobrou práci.  

       Během vyhlašování a oceňování knihoven a knihovníků zněly sálem tóny 

varhan, které celou tuto slavnost umocňovaly. Krom tohoto ocenění jsme 

dostali spoustu knih a her do knihovny, květinu a Medovník „pro skvělou 

knihovnu“. Po skončení slavnosti byl pro všechny pozvané připraven slavnostní 

raut. 

      Ještě bych touto cestou chtěla moc poděkovat za gratulace, které k nám do 

knihovny přišly. Bez vás, vaší podpory tím, že chodíte na akce, které pořádáme, 

bychom tuto cenu nedostali. Fotografie a video z této slavnostní události 

najdete na Facebooku naší knihovny.      

       A celý slavnostní přenos s vyhlášením všech výsledků můžete shlédnout na 

facebookových stránkách Národní knihovny. Tady alespoň pár fotografií.  



 

Z tohoto ocenění jsem měla velikou radost, protože to se nezískává každý rok… 

 

                          

      Místo, kde jsem seděla                           Ministr kultury p. Lubomír Zaorálek 

 



                 

Zrcadlový sál je nádherný              

                    

 Medovník pro skvělou knihovnu 

                      

    Slavnost jsem si užívala                                 Na památku…        



 Co se nám v roce 2021 v knihovně podařilo? 

        Co nás s kolegyní, ale i všechny čtenáře těší je to, že jsme opět mohli 

nakupovat nové knihy po celý rok, týden co týden. Naši čtenáři v ON-LINE 

katalogu nachází týdně 10-15 nových titulů. Také jsme malinko změnili nabídku 

periodik, ale to ostatně děláme každý rok. Vždy se snažíme obohatit nabídku o 

nové tituly periodik.  

       Dále jsme měli radost z toho, že nás Covid nesrazil na kolena a že jsme měli 

otevřeno po celý rok 2021 beze změn! Samozřejmě za dodržování všech 

bezpečnostně-zdravotních nařízení. 

8.1.2021 začala druhá etapa rekonstrukce vstupních prostor a schodiště ke 

knihovně. Snížily se stropy pomocí sádrokartonových desek se zabudovanými 

podhledy a moderními světly (které jsou totožné s knihovnou), oprava 

elektroinstalace, nová dlažba u vstupních prostor, nalakované zábradlí a pěkně 

vymalováno. Vedle vstupu do knihovny byla instalována velká magnetická 

nástěnka. S úklidovými pracemi jsme skončili tuto další etapu rekonstrukce 

počátkem března.  

 

      Stejně tak jako v loňském roce jsme bojovali s epidemií Covidu-19 v pořádání 

akcí. Kdo bude silnější… Bohužel vyhrával opět po celý rok tento vir. A tak jak 

jsme se snažili vymýšlet a pořádat kulturní a vzdělávací akce pro veřejnost, tak 

jsme je také vzápětí museli rušit dle nařízení vlády a aktuální epidemiologické 

situace.  

     V první polovině roku se nám podařilo uskutečnit pouze 22.6.2021 Listování 

herce Lukáše Hejlíka s názvem Švejk, kdy na toto velice oblíbené „divadelní čtení“ 

přišlo jen 21 lidí, místo obvyklých 70.  A to bylo v červnu, v době, kdy se částečně 

uvolňovala protiepidemiologická nařízení a kdy nákaza mezi obyvateli byla 

z pohledu statistiky celého roku nejnižší. 



     Ještě nemohu zapomenout na to, že v této obtížné době se nám podařilo opět 

v červnu jako každý rok, uspořádat slavnostní pasování malšických prvňáčků na 

čtenáře naší knihovny, při kterém skládají slavnostní slib do rukou královny 

Knihomolky.  

        Všichni noví čtenáři dostali průkazku do knihovny, omalovánky a malý 

balíček sladkostí se záložkou do knihy, které pro ně vyrobily starší děti z družiny. 

Nesmím opomenout také krásný, ručně zhotovený pasovací dekret, který jsem 

vymyslela a ráda si každý rok při jeho výrobě pálím prsty… 

       Této slavnostní akce se zúčastňují rodiče, ale i někteří prarodiče budoucích 

čtenářů. 

       Samozřejmě, že tato akce je plně podporována vedením městyse Malšice a 

za to moc děkujeme. Také již instalovaná promítací a zvuková aparatura se 

osvědčila. 

           

 

        

   



Výsledky roku 2020 potvrdily trvalý pokles zájmu o využití veřejného internetu a 

v letošním roce 2021 už jsme na internetu zaznamenali pouze jednoho zájemce. 

Tato služba je již okrajovou záležitostí, neb počítač a internet je nedílnou součástí 

téměř každé domácnosti. 

       I nadále jako všechny knihovny bojujeme s počítačovou technikou a 

mobilními telefony o volný čas dětí. Ale v tomto směru bychom rádi uvítali i 

vstřícný postoj od rodičů. 

 
 
V předchozích letech k nám pravidelně 1x za měsíc přicházeli malšičtí 

předškoláci, kteří si půjčovali knihy. Bohužel i tady zasáhla epidemie Covidu. Za 

celý rok 2021 mohli tyto děti v rámci epidemiologických opatření navštívit 

knihovnu pouze 3x.  Ale i tak jsme si stihli vždy popovídat o tom jaké knihy pro 

ně v knihovně máme, jak se ke knihám mají chovat a že pokud si půjčí v knihovně 

knihu, musí ji také včas a v pořádku vrátit.  

 

 

 

        Ale ne vše, co bychom chtěli, se nám stále daří. Občas se stává, že musíme 

řešit nepříjemnou záležitost pozdního vracení knih. Ne všichni čtenáři si 

uvědomují, že půjčenou knihu musí včas vrátit i když všem zasíláme mail 

s upozorněním, že jim bude končit výpůjční doba a pokud mají zájem, mohou si 

knihy prodloužit. A pak v některých případech následuje zdlouhavá cesta, jak 

donutit čtenáře, aby nám půjčenou knihu vrátil. Ve většině případů se jedná o 

čtenáře do 15-ti let.  Ale s tímto nešvarem se potýkají také mnohé další knihovny. 

https://www.freepik.com/premium-photo/close-up-child-holding-green-screen-smartphone_19738474.htm
https://www.freepik.com/premium-photo/close-up-child-holding-green-screen-smartphone_19738474.htm
https://www.freepik.com/premium-photo/close-up-child-holding-green-screen-smartphone_19738474.htm


        Počátkem roku jsme se seznámili na poradě v Městské knihovně v Táboře 

s naší novou vedoucí Regionálního oddělení paní Hanou Neubauerovou z Malšic. 

Ta nastoupila po paní Jindře Jiráskové, která koncem roku odešla do důchodu. 

Současně nám byla představena zastupující nová ředitelka knihovny paní Olga 

Černá, která nastoupila pouze za mateřskou dovolenou ředitelky paní Evy 

Staněk.  

 

 

 

O jakou literaturu je v naší knihovně největší zájem? 

        Máme tituly, které se na pultě knihovny neohřejí a jsou na ně rezervace, což 

jsou několikadílné ságy společenských nebo romantických románů od 

zahraničních autorů, jako Poldark, Panský dům, Sedm sester, Bridgertonovi a 

další.  

       Velký zájem vzbudila kniha, která vyšla v loňském roce a pojednává o životě 

Jana Žižky od Petra Čorneje.  Ačkoliv má přes 850 stránek, tak všichni, co ji četli 

ji velmi chválí. A také dlouho očekávaná krásná životopisná kniha o Karlu Gottovi 

zde neleží víc jak jeden den.  Co se týká zahraničních autorů, tam je situace 

malinko jiná. Zde vyhrávají u žen historické romance bez ohledu na autora a 

thrillery především od Chrise Cartera, Angely Marsonsové nebo Tima Weavera, 

na které jsou ve většině případů rezervace.   

      Je pravdou, že české autorky vítězí s jistotou nad zahraničními, ale je to tím, 

že starší populace nerada čte knihy, kde jsou cizí jména a názvy.  

      Tradičně nejmenší čtenáři mají nejraději knížky o princeznách, autech a 

zvířátkách. U dětí z mateřské školky vítězí knihy o krtečkovi, mašince Tomášovi, 

a všechny knihy o Anně a Else z Ledového království. Je zcela jisté, že děti a jejich 



výběr knih ovlivňuje televize, protože většina těchto knížek je současně 

zfilmována.  

     Tituly dětských knížek, které jsem kdysi dávno čítávala já a moji vrstevníci, děti 

vůbec nečtou, protože už jim téměř obsahově nic neříkají a možná, ani některým 

výrazům nerozumí. Je to již další generace, jiná doba a jiný svět. Knihy, jako Malý 

Bobeš, O Rumcajsovi, Neználek, Ferda mravenec, Kája Mařík, Honzíkova cesta, 

Kocour Mikeš a jim podobné skončí v archivech… 

         

          

 

 

 

************* 



Zde si můžete prohlédnout podrobný popis 

uskutečněných akcí v roce 2021  

pořádané knihovnou 

za podpory městyse Malšice 

 

22.6.2021 od 17.30 Listování – Švejk 

 
První letošní akce pořádaná knihovnou po lockdownu a hned Listování. Jen 
taková perlička na okraj. Poslední v loňském roce bylo také Listování 21.9. a hned 
na to, byly vládním nařízením všechny kulturní akce zrušené. To, s čím přijeli Alan 
Novotný a Jirka Ressler bylo moc pěkné se spoustou satiry a nadsázky, které je 
Listování vlastní. Lidi také přišli a všichni se bavili. Nebyl to klasický Švejk, jak ho 
znáte, ale hodně se tam promítl jak Covid-19, tak i současná politická situace, 
trochu předvolební kampaň a samozřejmě naši "skvělí " politici. Nemělo to 
chybu, jak mi při odchodu řeklo pár návštěvníků.  
 

      

 

 

************ 



28.6.2021 Slavnostní pasování malšických prvňáčků na 

čtenáře v Galerii městyse Malšice 

Děti všem přítomným předvedly, jak se naučily pěkně za první rok ve škole číst (a 
že to vůbec neměly díky on-line výuce lehké!), přednesly básničku a za odměnu 
je královna Knihomolka I. pasovala na čtenáře malšické knihovny. Letos to byly 
dvě třídy prvňáčků. Děti dostaly Pasovací listinu, průkazku do knihovny, 
omalovánky a malou sladkost na cestu zpět do školy. Na závěr se děti s královnou 
vyfotily. Děkujeme i rodičům, kteří se přišli podívat. Tak zase za rok… 

 

 

              
 

 

         

 

 

********* 
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22.9.2021 od 18.00hodin-LOVCI A JEJICH KOŘIST- 

p. Kolomazník - záchranná stanice PENTHEA 

 
Dne 22.9.2021 nás navštívil již podruhé pan Kolomazník ze záchranné stanice 

Penthea a i tentokrát přivezl sebou živá zvířátka, které si děti mohly 

prohlédnout a některá i pohladit. Zajímavé vyprávění, promítání videí a 

fotografií děti evidentně bavilo. Vzdělávací přednáška byla poučná, děti se 

zapojovaly do debaty a dozvěděly se i spoustu zajímavostí ze světa zvířat.  

Nejen děti se přišly podívat, ale i dospělí. 

 

            
 

 

27.10.2021 od 18.00 hodin – Cestovatelská beseda Na kole 

z Ománu domů – Tadeáš Šíma 

       Prachatický rodák Tadeáš Šíma alias Tady Táda před dvěma lety přejel na 
kole Africký kontinent z Maroka až do Kapského Města v JAR. Vloni se vydal na 
další cyklovýpravu. Tentokrát z Ománu domů. Přes Arabský poloostrov našlapal 
4000 kilometrů, což je asi 200 třešňáků a jako první Čech přejel na kole 
Saudskou Arábii. Kromě poutavého vyprávění o dobrodružství ze Saudské 
Arábie nebo Jordánska, popíše také, jak se bojuje proti pytlákům v pralesích 
Konga, kde trávil čas montováním fotopastí. Tadeáš sebou přivez svoji knihu Na 
kole přes Afriku. 

      Bohužel i přes to, že jsou u nás cestovatelské besedy velmi oblíbené, tak 
pandemie ovlivnila svojí návštěvností i tuto besedu. 
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********** 



Moc a síla hypnózy-Hypnotizér  Jakub Kroulík 

24.11.2021od 18.00 hodin 

Tento večer se opravdu vydařil. Děkujeme nejznámějšímu českému 
hyprotizérovi Jakubu Kroulíkovi za neopakovatelné zážitky. Je opravdu 
zajímavé, co dokáže udělat s člověkem hypnóza, což jsme měli možnost se 
večer přesvědčit a někteří dobrovolníci v galerii dokonce na vlastní kůži. Pro 
někoho neuvěřitelné...SUPER!!! 

Bohužel jsem více fotografií nesměla pořídit, protože hypnotizér to nedovolil.  

 

      

 

                   

 

 

************ 

 

https://www.facebook.com/media/set/?vanity=knihovna.mestysemalsice.7&set=a.1047294212504617&__cft__%5b0%5d=AZUudtzDhQmIjwKaelrRNIUte8yeI1piMYxJZ8Ok43wb-TpgvdkHOUkU-n7yoD6vGkl_Vbg-6WLcSJw0StvBEpjjE3Y4LlQj9IhB8zs_R2sYmFU_4yK-c-kmNO9OeVohaZE&__tn__=-R
https://www.facebook.com/media/set/?vanity=knihovna.mestysemalsice.7&set=a.1047294212504617&__cft__%5b0%5d=AZUudtzDhQmIjwKaelrRNIUte8yeI1piMYxJZ8Ok43wb-TpgvdkHOUkU-n7yoD6vGkl_Vbg-6WLcSJw0StvBEpjjE3Y4LlQj9IhB8zs_R2sYmFU_4yK-c-kmNO9OeVohaZE&__tn__=-R


  ********** 

PÁR SLOV NA ZÁVĚR ZPRÁVY 

O ČINNOSTI KNIHOVNY V ROCE 2021 

       I tento rok 2021 byl pro nás díky celosvětové pandemii Coronaviru co se týká 
pořádání kulturních akcí, velmi smutný. Bohužel jsme museli zrušit kvůli různým 
vládním nařízením a doporučením většinu besed a kulturní akcí až do konce roku 
jak pro děti, tak pro dospělé. Bohužel i těch málo akcí, které se nám podařilo 
uskutečnit, se projevila covidová epidemie a to velmi malou návštěvností. Když 
si vzpomenu, že například v roce 2018 se nám podařilo uskutečnit dohromady 
34 kulturních a vzdělávacích akcí, kdy jsme napočítali 1080 návštěvníků a letos 
pouze 10 za přítomnosti 266 lidí, tak to je hodně veliký rozdíl.  

      Z údajů Ministerstva zdravotnictví se dozvídáme, že zemřelo u nás od začátku 
pandemie do konce letošního roku na tuto podivnou nákazu již  36.129 lidí.  

      Mám pocit, že se ocitám ve špatném snu a že se z něho musím co nejdříve 
probudit. Přijde mi pokaždé strašně líto, když k nám přijede někdo na besedu a 
kouká do publika, kde sedí jen 15 lidí.  

      Určitě si všichni přejeme, aby se náš život co nejdříve vrátil k normálu a my 
mohli zase bez jakýchkoliv omezení svobodně žít, podnikat a cestovat.  

       Jsem domluvena se všemi aktéry, které jsme byli nuceni zrušit, že se všechny 
akce postupně uskuteční, jen co to situace dovolí. Ale kdy to nastane, zatím nikdo 
neví.  

Celý svět zkouší, tápe, bojuje, očkuje, hledá….  

                                                                                                                   Za knihovnu 

  Dana Křížovská 

 

 


